

The Permanent Observer Mission of the Holy See to UNESCO actively supports those reflections and actions that deal with culture, including the religious dimension involved in those actions and reflections. The Permanent Observer Mission is particularly interested in intercultural education and interculturality in general.

In continuing the efforts which have already been undertaken by UNESCO, the Holy See wishes to contribute to interculturality in higher education. The Holy See delegation relates the experience of its Ministry of Education, the Congregation for Catholic Education, which manages 1500 universities including the 5 Catholic universities and institutes in France : Angers, Lille, Lyons, Paris and Toulouse.

In this context, and following the international conference organized in March 2000 by the World Congress of Catholic Universities of Philosophy under the patronage of UNESCO, the Holy See delegation and the Catholic universities and institutes of France are organizing this conference, "The Contribution of Catholic Universities to Intercultural Education". The objective is thus to enrich UNESCO's actions and reflections by envisaging new perspectives for the place of intercultural relations in education and research.

In addition to the accredited delegations to UNESCO and UNESCO high-ranking officials, the conference will gather representatives from universities around the world, people from different cultures and religions as well as people from the political, social, organizational and business spheres.

La Mission permanente d'Observation du Saint-Siège auprès de l'UNESCO soutient très activement les réflexions et les actions liées à la rencontre des cultures, y compris dans leur dimension religieuse. Elle attache une attention particulière à l'éducation interculturelle et à l'interculturalité.

Dans le prolongement des efforts entrepris par l'UNESCO, le Saint-Siège souhaite continuer à travailler sur l'apport de l'éducation supérieure à l'interculturalité. La Délégation du Saint-Siège relaie l'expérience de son Ministère de l'Education, la Congrégation pour l'Education catholique, qui gère 1 500 universités dont les cinq universités et instituts catholiques de France : Angers, Lille, Lyon, Paris, Toulouse.

Dans ce contexte, et à la suite du Congrès international organisé par la Conférence Mondiale des Institutions Universitaires catholiques de Philosophie sous le patronage de l'UNESCO, en mars 2000, la Délégation du Saint-Siège et les cinq universités et instituts catholiques de France organisent ce colloque : « Pour une éducation interculturelle, l'apport des universités catholiques ». Ils espèrent ainsi enrichir la réflexion et les actions de l'UNESCO, en ouvrant de nouvelles perspectives sur la prise en compte de l'interculturel dans l'éducation et la recherche.

Outre les délégations accréditées auprès de l'UNESCO et les hauts fonctionnaires de cette Organisation, ce colloque rassemblera des universitaires de tous les continents, donc, d'autres cultures et religions, des personnalités du monde politique, social, associatif, des dirigeants d'entreprises.